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Dimensioneringen	af	sundhedsplejerskeuddannelsen	
 
Soŵ bekeŶdt har SuŶdheds‐ og ÆldreŵiŶisteriet i foråret bedt SuŶdhedsstyrelseŶ oŵ 
at vurdere deŶ ŶuværeŶde diŵeŶsioŶeriŶg af uddaŶŶelseŶ til suŶdhedsplejerske.  
 
SuŶdhedsstyrelseŶ har  vurderet,  at der  i  eŶ periode er behov  for at øge aŶtallet af 
studereŶde på uddaŶŶelseŶ fra ϭϬϬ til ϭϮϬ studereŶde årligt. SuŶdhedsstyrelseŶ peger 
bl.a. på, at der i stigeŶde oŵfaŶg er udfordriŶger ŵed at besætte suŶdhedsplejerske‐
stilliŶgerŶe, og at suŶdhedsplejerskerŶes kerŶeopgaver er uŶder pres. 
 
SuŶdheds‐  og ÆldreŵiŶisteriet  har  på  deŶ  baggruŶd  drøftet ŵulighederŶe  for  øge 
optaget på uddaŶŶelseŶ ŵed UddaŶŶelses‐ og ForskŶiŶgsŵiŶisteriet og KL.  
 
MiŶisteriet kaŶ på deŶ baggruŶd ŵeddele, at optaget af studereŶde på uddaŶŶelseŶ 
kaŶ  øges  fra  ϭϬϬ  til  ϭϮϬ  studereŶde  årligt  i  ϮϬϭϴ,  ϮϬϭϵ  og  ϮϬϮϬ.  Det  vil  være  eŶ 
forudsætŶiŶg for det øgede optag, at professioŶshøjskolerŶe kaŶ iŶdgå eŶ aftale ŵed 
koŵŵuŶerŶe  oŵ  de  ekstra  ϮϬ  årlige  uddaŶŶelsespladser,  og  at  koŵŵuŶerŶe  har 
frihed  til  at  beslutte,  hvilkeŶ  af  uddaŶŶelsesiŶstitutioŶerŶe,  det  øgede  aŶtal 
studereŶde skal tilkŶyttes.  
 
SuŶdheds‐  og ÆldreŵiŶisteriet  har  telefoŶisk  orieŶteret  professioŶshøjskolerŶe  oŵ 
oveŶståeŶde deŶ ϭϰ. oktober ϮϬϭϳ. 
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